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Sexy léto, poslanecký podzim
Agresivní reklama Juice EuroTelu způsobila v předminulém čísle Jirkovi Palyzovi mírnou 

depresi, takže konstatoval, že není příliš sexy, protože slečna poznala jeho antisex-appeal po 
telefonu a nechtěla mu dát datové služby. Omyl, Jirko! Slečna tě chtěla poznat osobně. Ale na 
druhou stranu, proč bys musel WAP aktivovat? Není asi zatím důvod.

Kampaň Juice jsem nepochopil. Už její název byl tak nadnesený, že se mi na tom celém líbil 
jen na plakátu vykukující kus bradavky slečny, která byla “příliš sexy na internet v kanceláři”. Až po 
přečtení stále se lepšícího Týdne jsem pochopil, o co v reklamní kampani šlo. Je to totiž – světe, div
se – o tom, že Juice je “šťáva” do života. Jak jsem mohl být tak zabedněný!

Juice se rozjel 1. července 2000, a tak jsem na dovolené zabrousil. Podíval jsem se na zprávy,
které tam byly, a tak jsem se například dozvěděl, že ČTK dodala poslední zprávu den předtím ve 12
hodin a 10 minut (byl pátek 14. 7., 13.30!!!), takže všechno už jsem si dříve přečetl v papírových 
novinách! Trochu mimo obraz. Pak jsem šel na rubriku Počítače a na odbočce O počítačích jsem 
narazil JEN na Živě a zde pak na to, jak kdosi povídá o tom, jak si konečně posekal zahrádku. 
Nabídka na mne působila spíše Mrtvě. A objednávky ze sítě Ticketpro? Zkuste to sami…

Děkuji. Za dvě koruny za minutu mi připadá skladba a nabídka wapových stránek unylá – 
ovšem EuroTel je v tom nevinně, on je jen poskytovatel služby, ne obsahu. Podívejme se ale do 
sekce Juice e-mail. Na stránkách, které vám umožní vymyslet si sexy názvy svých e-mailových 
adres, však probíhá teprve jejich konstrukce (nezměnilo se nic ani 7. 8., kdy odevzdávám tento 
článek)! Odeslání e-mailu je zase omezeno na délku několika desítek znaků…

Jsem ale nucen svou práci přerušit. V televizi se objevil pořad, který jsem měl rád pro jeho 
inteligenci, pokud ho uváděla Sára Saudková, anebo pro jeho lehce erotické napětí, to když ho 
uváděla Jana Štefánková – ano, Peříčko. Teď jde o uprděné Péro uváděné asexuální uklízečkou; ta
zrovna povídá: “Tak poťte chlapci a povězte nam něco o tom, jak chotite na ty nudisticky pláše.” 
Vypínám to – ta dáma není ani trochu sexy na to, abych na ni koukal. 

Září – pojďme na to!
Prázdniny skončí a v parlamentu se v září bude bojovat o DPH, která nás přiblíží k EU. Zdraží 

nám to software o 16,2 % – o tom jsem už psal. Lidi to může nutit k softwarovému pirátství, ale i 
k tomu, že budou software nakupovat venku. Pak jim vrátí Mehrwertsteuer neboli DPH, ale zvýší se 
tím i obraty firem v sousedních zemích. A proč by nemohly některé softwarové firmy prodávat český
software třeba v Německu, když se jim tady prodej nebude dařit? Zdá se mi totiž, že jsme 
v některých věcech Evropu dohnali (co se týče cen), ale zatím naše ekonomika nedovoluje dostat 
platy na úroveň, kdy by si lidé mohli dovolit více. 

A tak si opět dokážu představit, že někteří lidé odejdou pracovat někam, kde jim vyjdou víc 
vstříc. Kde nebudou muset platit daně jako u nás. Ostatně – podívejme se, jak hladce odlily 
problémové banky naše peníze do daňových rájů. A za nimi utíkají i zloději, kteří si “tam” zařídili ráj 
na zemi.

Brzy ale začnou utíkat i slušní lidé, které tady potřebujeme. Budou třeba pro svou (naši) firmu 
pracovat, ale odněkud jinud. Budou TAM utrácet, nakupovat i software. Budou TAM chodit do 
hospod. Budou TAM platit daně. Prostě – bude jim tam lépe. Ano, udělejme jim tady pokud možno 
co nejvíce komplikací, aby ještě více jejich peněz skončilo ve vládních spárech a prapodivných 
neprůhledných rozpočtech, a máme jistotu, že naši lidé dají naší krásné zemi adié. Nejen že se nás 
rodí stále méně a že většina podnikatelů daně ze sportu už neplatí, ale    bude nás méně i proto, že 
lidé odejdou pracovat jinam a budou platit daně tam. Internet jim to umožní.

Poslanci, neblázněte, zvýšení DPH u softwaru a služeb je izolovaným, sterilním krokem bez 
návaznosti! A zase “to” zaplatí prostý občan, který si DPH nemůže odečíst. Nestálo by za to tuhle 
volovinu zablokovat a spíše se nejprve zamyslet nad úpravou a sjednocením DPH směrem k jedné 
sazbě, ležící někde pod 20 %? Dejte o tom ještě rozmysl. (Aby to nedopadlo jako se zákonem o 
provozu na pozemních komunikacích, kdy jste neschválili doporučenou rychlost, ale přitom schválili 
používání pasivních antiradarů – to jste mne opravdu dostali, vy vyfikulanti!)

A teď zase vážně: uvítal jsem návrh zákona o Home PC, který se bude rovněž v září 
projednávat v parlamentu. Ten umožní odečíst od daňového základu náklady na pořízení počítače 
pro práci doma. Tohle už funguje ve Švédsku a v Kanadě a lidé si to chválí. I tak se stát podílí na 
zvyšování kvalifikace v oblasti IT – pomáhá lidem při odlehčování nákladů při investicích do 
domácích počítačů a tím i do vzdělávání. A proto lobbuji: Nezahoďme tuhle šanci!



Microsoft opět v nesnázích 
Gates aby měl dvě hlavy. Firma hlavního softwarového architekta čelí dalšímu obvinění 

Evropské komise, iniciovanému firmou SUN Microsystems v prosinci 1998. Jde i o to, že Microsoft 
prý nedal k dispozici popis celého programového rozhraní API. MS se ale brání tím, že vše už světu
dal a že SUN chce vyzvědět víc, nakouknout pod pokličku redmonské kuchyně a poznat i obchodní 
tajemství MS. Hovoří se o tom, že by Microsoft mohl, v případě, že by podnět od SUNu byl 
opodstatněný, zaplatit až deset procent svých tržeb – tedy kolem dvou miliard USD – jako pokutu. 
MS má nyní dva měsíce na to, aby objasnil, že všichni uživatelé mají stejnou šanci při vývoji svých 
aplikací jako on sám. Musím ale uznat, že mi už z těch věcí kolem MS jde hlava kolem…
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